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RG- 0002.P.IV.2011 
 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   IV/ 2011 

 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu  27 stycznia 2011 r. 
Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum- Przewodniczący poinformował, Ŝe jest obecnych 13 radnych,                      
co stanowi niezbędne qorum do podjęcia uchwał.  
Punkt 3.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji- Protokół został odczytany przez Przewodniczącego 
Rady Gminy, do protokołu nie wniesiono Ŝadnych poprawek- został przyjęty jednogłośnie.  
Punkt 4.  
Przyjęcie porządku obrad: 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 6.  
Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej V kadencji w 2010 roku. 
Punkt 7.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych 
Stałych Komisji Rady Gminy oraz wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą na rok 2011. 
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały w sprawie  szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania,  odraczania 
terminów płatności lub rozkładania na raty naleŜności pienięŜnych mających charakter 
cywilnoprawny przypadających Gminie Nowe Miasto nad Wartą  oraz jej jednostkom 
podległym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 
będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania  organów lub osób uprawnionych                      
do udzielania tych ulg 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na lata 2011-2015. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały w sprawie budŜetu na 2011 rok. 
Punkt 13.   
Interpelacje Radnych. 
Punkt 14.   
Sprawy bieŜące. 
Punkt 15.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 16.  
Zamknięcie sesji. 
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Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
 Przewodniczący poinformował, Ŝe tradycyjnie w okresie miedzy sesjami odbyły się 
dyŜury, spraw było sporo, dotyczyły one głównie stanu dróg, w których po ustąpieniu 
mrozów są duŜe dziury, szczególnie na ulicy Strzeleckiej w Nowym Mieście. Nagromadziło 
się równieŜ sporo spraw organizacyjnych, powstał plan pracy rady, harmonogram zebrań 
sołeckich- podczas których odbędą się wybory Sołtysów oraz Rad Sołeckich. Ponadto 
Przewodniczący zaproponował, aby nie odczytywano protokołu, projekt protokołu byłby 
zamieszczany na stronie internetowej, oraz przedłoŜony w biurze rady, w czasie do następnej 
sesji będzie moŜna wnosić poprawki do projektu, a następnie będzie przyjmowany. 
Przewodniczący prosił o odniesienie się Radnych do tej propozycji w punkcie wolne głosy                
i wnioski.  
Ad 6) Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej V kadencji w 2010 roku. 

Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej V kadencji w 2010 roku odczytał 
Przewodniczący obecnej Komisji Rewizyjnej Radny Marek Banaszak.  
Przewodniczący informował m. in. Ŝe: Komisja V kadencji na analizę wykonania budŜetu za 
rok 2009- wydania opinii i wystąpienia z wnioskami do rady Gminy o udzielenie  
absolutorium Wójtowi Gminy- odbyła jedno posiedzenie. W toku analizy realizacji budŜetu 
Gminy za rok 2009 nie stwierdziła istotnych dla realizacji budŜetu przypadków naruszenia 
obowiązujących w tym zakresie przepisów.  
Dalsze posiedzenia Komisji odbyły się wraz z przeprowadzeniem kontroli problemowej                  
w Urzędzie Gminy i  jednostkach organizacyjnych Urzędu Gminy. 

Na zakończenie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej obecnej kadencji dziękował  
członkom Komisji Rewizyjnej V kadencji za 4-letnią pracę, Ŝyczył powodzenia w Ŝyciu 
osobistym i zawodowym, natomiast nowym członkom Komisji Rewizyjnej  Ŝyczył owocnej 
pracy i powodzenia w 4- letniej kadencji. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 7) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Wójt poinformował, Ŝe czas między sesjami był czasem prac nad budŜetem, 
odbyły się dwa posiedzenia komisji celem omówienia budŜetu. Od dłuŜszego czasu Gmina 
boryka się z problemem powodzi, ludzie mają pozalewane piwnice, budynki, pola.                       
Pan Aleksander Podemski informował, Ŝe na bieŜąco zamieszczane są informacje dotyczące 
stanu poziomu wody.  
 Następnie Wójt poinformował, Ŝe został w całości rozliczony rachunek za remont 
świetlicy wiejskiej w Boguszynku- rozliczenie trwało kilka miesięcy. Został złoŜony 
rachunek o płatność po zakończonym remoncie świetlicy w Kruczynie, zostanie równieŜ 
podpisana umowa na realizację projektu wodno-ściekowego, gdzie przedmiotem będzie 
modernizacja oczyszczalni, hydroforni, oraz części sieci wodociągowej w Chociczy i Teresie. 
Pozostałe projekty w ramach odnowy wsi tzn. Boguszyn, Szypłów, Klęka, Wolica Kozia 
zostały zaakceptowane, wkrótce, stopniowo będą podpisywane umowy. Wójt wspomniał 
równieŜ o sprawie sprzedaŜy działek w Klęce pod teren zabudowy handlowej, geodeta 
pracuje nad podziałem działek, ale okazuje się, Ŝe jest wiele niewiadomych, wiele przekłamań                             
z dokumentacją dotyczącą tej nieruchomości. 
 Wójt Podemski zawiadomił, Ŝe odbywają się rozmowy z biurem projektowym 
zagospodarowania przestrzennego, gdyŜ planowane jest wprowadzenie porządku 
przestrzennego na terenie Gminy. W chwili obecnej gdzie nie ma planów przestrzennych, 
mieszkańcy Gminy w sposób swobodny podchodzą do budowy nieruchomości, moŜna 
wydzielać drogi, działki uprawne moŜna przeznaczać na działki pod zabudowę- co niewiele 
ma wspólnego z porządkiem architektonicznym. Plan Zagospodarowania Przestrzennego 
będzie regulował sprawę działek budowlanych i uprawnych, uporządkuje formalnie 
moŜliwości budowy domów.   
Wójt poinformował, Ŝe na stronie internetowej znajdują się nowe ceny opłat za korzystanie ze 
świetlic, z sal sportowych oraz klas w szkołach, ceny zostały podniesione niewiele, są to 



 - 3 -

stawki wraz z mediami plus 23 % podatku VAT. Pan Wójt dziękował Sołtysom, którzy 
zajmują się tymi obiektami, dbają o nie, ogrzewają i doglądają świetlic. Wójt mówił równieŜ 
o podwyŜce cen wody i ścieków, która nastąpi od kwietnia br.- stawka ta podniesie się o 0,10 
zł. Mówił o podpisaniu umowy na budowę Zakładu Gospodarki Odpadami jest to projekt 
który opiewa na kwotę ok. 120 mln. zł. być moŜe Gmina będzie musiała wydać dokument lub 
podjąć uchwałę w sprawie partycypacji- jeŜeli do tego będzie musiało dojść to przyjedzie 
przedstawiciel, który sprawę zreferuje i dokładnie przedstawi. Projekt będzie trwał 4 lata, po 
stronie Gmin wyjdą koszty w kwocie ok. 1 300 000,00 zł projekt będzie w ok. 70 % 
finansowany ze środków zagranicznych. Gmina Nowe Miasto jak najszybciej musi zrobić 
projekt rekultywacji wysypiska śmieci w ElŜbietowie, co poniesie za sobą równie wysokie 
koszty.  
Na zakończenie Pan Aleksander Podemski zawiadomił, Ŝe podczas posiedzenia wspólnego 
komisji padła propozycja o zakup samochodu straŜackiego, po rozeznaniu, koszt zakupu auta 
z napędem na cztery koła zamyka się w kwocie 700 tys. zł. zakup jest moŜliwy gdy połowę 
kwoty pokryje Gmina a drugą połowę Wojewoda Wielkopolski. 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów 
osobowych stałych Komisji Rady Gminy oraz wyboru Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, 
zarządził głosowanie za podjęciem uchwały.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 13 radnych, 0 głosów wstrzymujących, 0 głosów 
przeciwnych. 
� Uchwała nr IV/ 13 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 9)Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na rok 2011. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, który zawiadomił, Ŝe zmiana 
uchwały dotyczy zmian w planie pracy komisji rewizyjnej gdyŜ zmieniła się ustawa                     
o finansach publicznych, która do tej pory nakazywała  udzielania Wójtom Gmin 
absolutorium do końca kwietnia. Po zmianie stanu prawnego absolutorium będzie udzielane                        
w czerwcu. W związku z brakiem pytań, Przewodniczący zarządził głosowanie za podjęciem 
uchwały.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie 13- stoma głosami „za”, 0 głosów przeciwnych,                      
0 wstrzymujących. 
� Uchwała nr IV/ 14 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie  szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 
odraczania terminów płatności lub rozkładania na raty naleŜności pienięŜnych 
mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Nowe Miasto nad Wartą 
oraz jej jednostkom podległym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej                   
w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania 
organów lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, 
zarządził głosowanie za podjęciem uchwały.  
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 10 radnych, 3 głosy wstrzymujące, 0 głosów 
przeciwnych. 
� Uchwała nr IV/ 15 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 11)Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą na lata 2011-2015. 
Ad 12)Przyjęcie uchwały w sprawie budŜetu na 2011 rok. 
 Przewodniczący Rady zgodnie z uchwałą nr XLII/256/2010 z dnia 26 sierpnia 2010 r.,              
w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej informował, Ŝe przed przyjęciem 
uchwały budŜetowej oraz Wieloletniej Prognozy naleŜy wykonać zalecenia zawarte w § 10 
który mówi, Ŝe Rada przed przyjęciem budŜetu musi uwzględnić następujące punkty:  
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 1) odczytanie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem, 
 2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały  
  budŜetowej, 
 3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy, 
 4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie: opinii i wniosków  
  Komisji Rady oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie  
  uchwały budŜetowej. Stanowisko to zawiera równieŜ ewentualne autopoprawki 
  do projektu uchwały budŜetowej, 
 5) dyskusja nad projektem uchwały budŜetowej i wniesionymi autopoprawkami, 
 6) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta, 
 7) głosowanie wniosków komisji Rady Gminy nie uwzględnionych przez Wójta                           
  w autopoprawce, 
 8) głosowanie uchwały. 
 Przewodniczący zawiadomił, Ŝe projekt uchwały został juŜ odczytany i dokładnie 
omówiony na dwóch kolejnych komisjach Rady Gminy, w związku z powyŜszym moŜna 
przejść do odczytania opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budŜetowej oraz o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Nowe Miasto -
opinie stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   
Kolejno Przewodniczący odczytał opinię Stałych Komisji Rady Gminy- opinia stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
 Następnie Przewodniczący zaproponował 5 minutową przerwę. Po przerwie 
Przewodniczący przypomniał, Ŝe znajdujemy się w budynku uŜyteczności publicznej                        
i obowiązuje tu zakaz palenia. Następnie otworzył dyskusję nad projektem budŜetu, nad 
proponowanymi przez Wójta Gminy autopoprawkami oraz nad Wieloletnią Prognozą 
Finansową.  
� Jako pierwsza głos zabrała Pani ElŜbieta Mnich- Skarbnik Gminy, która poinformowała,                 
Ŝe autopoprawki jakie otrzymali Radni wynikają z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
wszystkie uchybienia zostały poprawione, ponadto zmiany jakie zostały dokonane wynikają   
z wprowadzenia pewnych dochodów, które wpłyną do budŜetu, pociągają one za sobą 
równieŜ pewne wydatki.   
� Następnie Pan Wójt, zawiadomił, Ŝe zapewne nie jest to duŜy budŜet, a Gmina musiała 
zapewnić w budŜecie bieŜące utrzymanie, naleŜało zabezpieczyć środki na odgórnie nakazane 
podwyŜki dla nauczycieli w wysokości 7 %. Ponadto Pan Wójt zawiadomił, Ŝe wpłynęło 
wiele wniosków do budŜetu których w większości nie moŜna zrealizować, ze względu na brak 
środków. Są zabezpieczone środki na fundusz sołecki gdzie Sołtysi mają pewne pole 
manewru w uzupełnianiu potrzeb w sołectwach. Wójt dodał, Ŝe jest duŜe zapotrzebowanie na 
naprawy dróg na terenie Gminy, jednakŜe środków na remonty dróg jest zbyt mało.  
� Przewodniczący Rady informował, Ŝe zgadza się z Panem Wójtem, Ŝe najbardziej naleŜy 
kierować środki na naprawę dróg. Przewodniczący informował, Ŝe wkrótce na nowomiejskim 
rynku zostanie postawiona pompa, Przewodniczący prosił  o  postawienie ławek i stojaków na 
rowery wokół pompy. 
� Radny Marek Mroziński pytał, w jakim procencie wpływy za dostarczanie                           
i odprowadzanie ścieków  pokrywają koszty wytwarzania i neutralizacji ścieków.  
� W odpowiedzi Wójt zawiadomił, Ŝe w chwili obecnej jest przygotowywany taryfikator 
wpływów i kosztów za wodę, w lutym Radni taryfikator otrzymają.  
� Radna Zofia Kędziora pytała czy Pan Wójt przewiduje większe podwyŜki dla 
pracowników Urzędu, gdyŜ w porównaniu do podwyŜek nauczycieli pracownicy urzędu 
dostaną bardzo niskie podwyŜki 2,3 %. Radna dodała, Ŝe rysuje się tu bardzo niski stopień 
inflacji.  
� Wójt informował, Ŝe na wytyczne które Urząd otrzymuje na wynagrodzenia nauczycieli 
nie ma wpływu. Większość Urzędów ze względu na brak środków nie podnosi w ogóle płac. 
Wójt dodał, Ŝe naleŜy podkreślić, Ŝe największą część wydatków budŜetu Gminy stanowi 
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oświata, pracownicy administracyjni są coraz bardziej obciąŜeni, a wynagrodzenia są niskie              
i dla administracji nie przewiduje się zwiększenia wynagrodzeń na takim poziomie jak dla 
nauczycieli.  
� Radna Kędziora dodała, Ŝe właśnie przez niskie wynagrodzenia pracowników 
samorządowych Gmina Nowe Miasto ma opinie „taniej Gminy”. 
� Przewodniczący Rady informował, Ŝe w oświacie funkcjonuje zapis, który zobowiązuje 
Gminę do wyrównywania płacy pewnym grupom nauczycieli jeŜeli nie osiągną średniej w 
stosunku do tego co gwarantuje karta nauczyciela.  Przewodniczący pytał Panią Skarbnik czy 
w Gminie Nowe Miasto takie wyrównania miały miejsce i w jakiej kwocie, Radny wyraził 
zdanie, Ŝe jest to bardzo niesprawiedliwe traktowanie nauczycieli którzy pracują więcej i 
lepiej, co więcej takie wyrównanie stanowi duŜe obciąŜenie do budŜetów Gmin.   
� Pani Skarbnik informowała, Ŝe w zeszłym roku były wypłacane takie pieniądze, w tym 
roku do końca stycznia jest termin wykonania tego zadania, ale na pewno będzie trzeba jakieś 
pieniądze na to zabezpieczyć. Pani Mnich dodała, Ŝe w zeszłym roku były to środki                         
w wysokości 40 tys. zł.    
� Przewodniczący dodał, Ŝe krytykuje ten przepis gdyŜ według przepisu wszystkich się 
uśrednia i wypłaca się taki sam dodatek wszystkim po równo bez względu na efekty pracy 
nauczyciela i osiągane zarobki. 
� Radny Juliusz Twardowski proponował, aby zastanowić się czy nie warto wyznaczyć 
pewien pas ziemi naleŜącego do Gminy, dokonać podziału i sprzedać nieruchomości, aby 
pozyskać środki na zwiększenie dochodów Gminy. Radny dodał, Ŝe nie jest to temat do 
realizacji od razu, ale zdaniem Radnego jest to temat, który warto w przyszłości 
przedyskutować. 
� Radny Jacek Nyczke pytał czy 20 tys. zł, które jest zabezpieczone na ochronę zabytków 
ma juŜ jakieś przeznaczenie, gdyŜ parafia Dębno składała wniosek o dofinansowanie na 
remont dachu Kościoła. Radny pytał czy moŜliwym jest, aby środki w najbliŜszym czasie 
parafia mogła pozyskać i czy moŜna je zwiększyć na kwotę 30 tys. zł.  
� Pani Skarbnik zawiadomiła, Ŝe jeŜeli Rada chce uruchomić rezerwę, musi podjąć uchwałę, 
w której będzie zaznaczone z jakim przeznaczeniem środki będą uruchamiane. Ponadto 
naleŜy podjąć uchwałę która będzie zwiększała środki z rezerwy. 
� Radny Nyczke prosił o wprowadzenie takiej uchwały na kolejną sesję. 
� Radna Julia Rzepka, wyraziła zdanie, Ŝe mimo  Ŝe nie brała udziału w konstruowaniu 
budŜetu, gdyŜ jest to praca pana Wójta, to chciałaby przedstawić kilka swoich uwag.                      
W pierwszej kolejności Radna odniosła się do pozyskiwania środków unijnych, informując, 
Ŝe wie iŜ duŜo więcej moŜna środków pozyskać, Radna dodała, Ŝe mimo Ŝe niewiele 
wniosków uzyskuje akceptację to warto próbować. Ponadto Pani Rzepka proponowała, aby 
podjąć działania w kierunku zadłuŜeń za wodę, dodała, Ŝe w Gminie Jaraczewo za zaległości 
w opłatach, odcięto dopływ wody być moŜe to jedyna metoda. Kolejno Radna proponowała 
aby, przy konstruowaniu budŜetu na 2012 Radni pomyśleli o naprawie dróg, m. in. o drodze 
w Boguszynie o której remont wnioskował Radny Wojciechowski. Radna pytała dlaczego 
środki GOK-u na dofinansowanie imprez zostały zdjęte. Miłośnicy Ziemi Nowomiejskiej, 
Pan Lech Mazurkiewicz składali wnioski i nie wiedzą na jakim etapie sprawa się znajduje.  
� Pani Skarbnik informowała Radną, Ŝe z przepisów wynika, Ŝe GOK nie moŜe udzielać 
dotacji innym organizacjom, nie ma takiego prawa, gdyŜ sam dostaje środki z budŜetu Gminy 
na swoja działalność, dotacji moŜe udzielać tylko Gmina.  
� Pan Wójt dodał, Ŝe do tej pory jak ktoś złoŜył wniosek to często dostał jakieś pieniądze na 
jakiekolwiek działania, ale jest to sprzeczne z ustawą o finansach, od tego roku ruszył 
konkurs na współpracę z organizacjami pozarządowymi i od teraz będzie się to odbywało 
zgodnie z przepisami. 
� Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe całkowicie zgadza się z Panią Julią Rzepką, podobnie 
jak wszyscy Radni i Pan Wójt, ale chciałby usłyszeć skąd wziąć na to wszystko środki                     
w budŜecie Gminy. 
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  Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący zaproponował, przegłosowanie 
wprowadzenia autopoprawek do budŜetu 2011r.  
„Za” przyjęciem autopoprawek opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów wstrzymujących,                
0 głosów przeciwnych.  
Następnie Pan Janusz Janicki proponował podjęcie uchwały w sprawie przyj ęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Wartą na lata 2011-2015. 
„Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 3 głosy wstrzymujące, 0 głosów 
przeciwnych.  
� Uchwała nr IV/ 16 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Kolejno Przewodniczący zaproponował podjęcie uchwały w sprawie budŜetu na 2011 rok. 
 „Za” podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 3 głosy wstrzymujące, 0 głosów 
przeciwnych.  
� Uchwała nr IV/ 17 / 2011 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 13) Interpelacje Radnych.  
 Przewodniczący poinformował, Ŝe w ostatnim czasie wpłynęła jedna interpelacja                     
od Radnego Zenona Roszyka w sprawie zmiany rozkładu odjazdów autobusów szkolnych. 
Interpelacja zostanie rozpatrzona na kolejnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Ad 14-15) Sprawy bieŜące. Wolne głosy i wnioski. 
� Sołtys wsi Chromiec Pan Leon Figaj, informował, Ŝe duŜym problemem na terenie Gminy 
są niedroŜne rowy, które nie odprowadzają wody. Wymagają one odmulenia, wyczyszczenia, 
jednakŜe po rozmowie ze Spółkami Wodnymi okazuje się, Ŝe nie ma na to środków gdyŜ               
z Gminy Nowe Miasto nad Wartą powinno wpływać 28 tys. zł rocznie. Na koniec września 
wpłynęło 49 % tj. 14 tys. zł. ZadłuŜenia było 14 tys. zł dlatego na chwilę obecną środki się 
wyzerowały. Sołtys informował, Ŝe mieszkańcy nie mają świadomości, Ŝe nie ma z czego 
robić porządku w rowach.  
� Sołtys wsi Rogusko Pan Henryk Prochownik, pytał czy istnieje moŜliwość wsparcia 
finansowego dla rolników wsi Rogusko, gdyŜ woda zalała wszystkie uprawy, jakie były na 
polach, ziemia jest nieodkwaszona, nie będzie z niej poŜytku, rolnicy zostaną bez środków.  
Sołtys prosił teŜ o interwencję, gdyŜ sołectwo nie uzyskało Ŝadnej odpowiedzi od Spółek 
Wodnych z Wrześni, a zaleŜy Sołtysowi aby mieć odmowę pomocy na piśmie.  
� Pan Wójt informował, Ŝe jest Program na pomoc dla rolników, ale naleŜy zgłosić się                  
do Ośrodka Pomocy Społecznej.  
� Sołtys wsi Chwalęcin Pani Violetta Rajczyk w imieniu mieszkańców budynków 
komunalnych prosiła o interwencję poniewaŜ przeciekają dachy na budynkach. 
� Radna Alicja Kryszak pytała w jaki sposób moŜna mieszkańcom Roguska pomóc, 
poniewaŜ mieszkańcy Gminy wychodzą z inicjatywą niesienia pomocy, pytają tylko jakiej 
pomocy mieszkańcy Roguska oczekują.  
� Radny Mroziński proponował, aby zatrudnić osoby na umowę zlecenie, które zajęłyby                
się dbaniem o porządek na wsiach, sprzątaliby równieŜ rowy.  
� Radny Marek Banaszak prosił Wójta o przeprowadzenie rozmów z Zarządem Dróg 
Wojewódzkich w sprawie łatania dziur w Chociczy. Radny prosił równieŜ o interwencję                 
w sprawie śmieci, gdyŜ mieszkańcy Gminy i nie tylko wyrzucają śmieci do rowów.  
� Radna Zofia Kędziora, poparła prośbę Radnego Banaszaka o interwencję Gminy w sprawie 
dziur na drodze wojewódzkiej w Chociczy. Radna informowała, Ŝe w zeszłym tygodniu 
mieszkanka Boguszyna, jadąc rowerem, poboczem, wjechała w dziurę, upadła i złamała nos. 
Radna informowała, Ŝe postawiono znak „uwaga przełomy”, choć znak ten w ogóle nie 
odnosi się do sytuacji na drodze, gdyŜ nie są to przełomy a ogromne dziury.  
� Przewodniczący Rady informował, Ŝe zostały wyznaczone terminy wyborów sołeckich, 
prosił o potwierdzenie terminów. Ponadto Przewodniczący pytał czy Radni wyraŜają zgodę, 
aby nie odczytywać protokołu, tylko publikować projekt protokołu, na stronie internetowej 
ewentualne poprawki zgłaszać między sesjami w biurze rady, po czym na kolejnej sesji 
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odbędzie się tylko przyjęcie protokołu. Radni wyrazili zgodę na propozycję 
Przewodniczącego.  
� Radna Julia Rzepka,  pytała czy Pani Joanna Naumienko, jest merytorycznie 
odpowiedzialna za sprawy związane z pozyskiwaniem środków unijnych. 
� Pan Wójt zawiadomił, Ŝe jest to pracownik pełnoetatowy Urzędu Gminy, który w zakresie 
obowiązków ma punkt pozyskiwanie środków unijnych, osoba ta zajmuje się sprawami 
merytorycznymi w pozyskiwaniu środków.  
� Radna Agnieszka Ławniczak proponowała, aby przy okazji imprezy „Podkoziołek” zebrać 
jakaś kwotę pieniędzy, które będą przeznaczone na pomoc dla osób dotkniętych powodzią                
z terenu Gminy Nowe Miasto. 
� Radna Rzepka w imieniu mieszkańca Nowego Miasta pytała czy moŜliwym jest wsparcie 
finansowe na odnowienie tzw. baraków postawionych w lasku Guć. 
� Głos w tej sprawie zajął Przewodniczący Rady, który wyraził zdanie, Ŝe zakup baraków był 
błędem, poniewaŜ zostały one w bardzo krótkim czasie zdewastowane. JeŜeli tak dalej będzie 
się działo, zostaną one po prostu zabrane, poniewaŜ oczekiwania były inne, młodzieŜ miała 
kontenery odmalować, posadzić zieleń, ale niestety zostały one zniszczone. 
� Sołtys wsi Szypłów Pan Łukasz Matuszak, informował, Ŝe  sołectwo Szypłów chętnie 
kontenery weźmie i własnymi siłami odmaluje, doprowadzi do porządku i z pewnością będą 
słuŜyć druŜynom sportowym jako szatnie.   
� Pani Zofia Kędziora informowała, Ŝe w tym samym czasie zakupiono kontenery do 
Chwalęcina. W Chwalęcinie kontenery wyglądają coraz lepiej, mieszkańcy pomagają przy 
pracach, młodzieŜ powinna brać przykład z mieszkańców Chwalęcina. 
 � Pani Sołtys Violetta Rajczyk zawiadomiła, Ŝe prace nad renowacją kontenerów nadal 
trwają, mieszkańcy pomagają, a zebranie sołeckie w sprawie wyboru Sołtysa  wsi, zapewne 
odbędzie się juŜ w tej salce. 
� Radny Jacek Nyczke pytał, czy wg. nowego cennika na wynajem sal  jest ujęty wyŜszy 
podatek VAT oraz opłata za media. 
� Pan Wójt informował, Ŝe są  podane kwoty do tego naleŜy doliczyć  23% podatku VAT                 
i w tym są wliczone media.  
� Pan Maciej Kuderczak Dyrektor GOK, przedstawił Radnym oraz zaproszonym Gościom, 
plan imprez, które w najbliŜszym czasie odbędą się w GOK-u, dziękował, za zaangaŜowanie 
w organizacji Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, informował m.in., o balu dla 
najmłodszych mieszkańców Gminy, o imprezie ballad rockowych gdzie gościem będzie 
grupa Karawana Eskimosów oraz o podkoziołku dla samorządowców.  
Ad 16) Zamknięcie Sesji. 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Janusz Janicki                   
o godzinie 1930 zamknął IV Sesję Rady Gminy. 
 
 
 
Protokołowała:      Zatwierdził: 
Podinspektor ds. rady gminy    Przewodniczący Rady Gminy 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                     /-/ Janusz Janicki 
 


